
KOMITE OK ZKS

Črnograditelji
rešujejo plan

V pravkar minevajočem petletnem obdobju
naj bi po planu zgradili v naši občini 3336
stanovanjskih enot. Številka ni majhna, vendar
je bil plan realno zastavljen. Kljub večji aktiv-
nosti, ki jo ugotavljamo v zadnjem času na
področju graditve pa naloge iz srednjeročnega
plana 1976-80 ne bodo v celoti realizirane. Ko-
liko predvidenih stanovanj ne bo pravočasno
pod streho pa občinska stanovanjska skupnost
še ne ve, oziroma jih bo objavila v svojem
poročilu konec marca. Zaradi številnih težav je
tudi občinski komite OK ZKS na svoji zadnji
semi med dnigim pregledal in ocenil uresničeva-
nje akcijskega programa za uresničevanje sa-
moupravnih družbenoekonomskih odnosov na
področju stanovanjskega gospodarstva^ v Ljub-
ljani in še posebej v naši občini.

Močno zaostajamo na področju družbeno
usmerjene gradnje predvsem v soseskah VS 1
Trnovo in VS 3 Žičnica ter še ponekod. Več od
načrtovanih pa je zgrajenih individualnih stano-
vanjskih enot tako v organizirani kot neorgani-
zirani gradnji. Tako so lep kos pogače pri več-
jem odstotku skupnega števila predvidenih sta-
novanjskih enot dodali tudi danes že deloma
legalizirani črnograditelji, ki v plan niso bili
vključeni in so gradili večinoma zaradi stano-
vanjske stiske, vendar brez dmžbene pomoči.

Člani komiteja so se strinjali z ugotovitvijo,
da so razlog za takšno zaostajanje poleg preniz-
ke učinkovitosti same gradbene operative tudi
nerazrešena vprašanja pri urejanju urbanistič-
nega plana, komunalne ureditve, dolgotrajni
postopki pri samoupravnem sporazumevanju in
dolgotrajno dogovarjanje med vsemi nosilci
gradnje na stanovanjskem področju. Gradbinci
pa se velikokrat sklicujejo tudi na manj ugodna
tla za gradnjo. Tudi celotne spremembe na po-

dročju samoupravnih družbenoekonomskih od-
nosov na področju stanovanjske gradnje v dolo-
čeni meri povzročajo težave izvajalcem in tudi
dnigim udeležencem. Tako na primer so izvajal-
ci v preteklosti največ gradili za trg in so tudi
sami prevzemali odgovomost za pridobivanje
raznih soglasij ter izvajanje ustreznih postop-
kov. Organizacija in pričetek gradnje s predho-
dnim sporazumom in znanimi pričakovalci sta-
novanj pa je ne le dolgotrajnejši, ampak izvajal-
ca manj zavezuje v postopku in pričetku grad-
nje.

Še vedno je preveč nerazumevanja za obvez-
nosti, ki smo jih sprejeli nase ob sprejemanju
plana. Tako je premalo prišlo do izraza sočasno
delo vseh subjektov odgovornih za njegovo ure-
sničitev. Večjo vlogo pri uresničevanju plana
izgradnje mora prevzeti občinski izvršni svet saj
samoupravna stanovanjska skupnost le tega ne
more sama izpeljati ker je strokovno prešibka.
Izvršni svet bo zato moral razpravljati tudi o
organiziranosti njenih strokovnih služb. Kritič-
no so tudi ocenili dejstvo, da ni v gradivu za
razpravo poročila IS, saj ima vrsto nalog. Pre-
gled uresničevanja akcijskega programa je na-
mreč dostavila le občinska stanovanjska skup-
nost.

Samoupravna organiziranost viškega stano-
vanjskega gospodarstva je prav tako nezadost-
na. V »fondu« stanovanjske skupnosti je v obči-
ni 516 hiš. Hišna samouprava pa kar v 20 od-
stotkih ni organizirana ali pa ne deluje. Število
in aktivnost hišnih svetov torej ni zadovoljiva.
Ta problem bomo morali nujno kar najhitreje
rešiti, saj brez odgovornega sodelovanja stano-
valcev ne bomo mogli izpeljati vseh nalog tako
kot bi morali. Tega problema se morajo lotiti
tudi komunisti v krajevnih skupnostih, ki doslej
o njem skorajda niso razpravljali. Aktivno pa se
bodo morali vključiti tudi prek krajevnih konfe-
renc SZDL v aktiviranje hišne samouprave.
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